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“ELS PROFESSORS ENS 
TRANSMETEN VALORS”
LES CIÈNCIES TAMBÉ APOSTEN PEL CREIXEMENT PERSONAL 

Marc Expòsit, 
estudiant de la 
Facultat de 
Ciències, és de 

Sant Dalmai, i ha fet el grau en 
Biotecnologia. Des de sempre li 
havien agradat les ciències, i 
dubtava entre química i 
biologia. Va triar Biotecnologia 
pel caràcter multidisciplinari 
que li permetia combinar totes 
dues disciplines per crear 
aplicacions punteres en l’àmbit 
industrial i mèdic, una recerca 
que té un impacte directe en la 
vida de les persones. Quan va 
mirar l’oferta d’assignatures 
del grau en Biotecnologia de la 
UdG va adonar-se que el seu 
caràcter transversal responia 
exactament al que ell volia fer. 

Li encanta la ciutat de 
Girona. Estudiar a la UdG li va 
permetre continuar vivint a 
casa, que la té a 10 minuts amb 
cotxe: “Girona és un lloc 
preciós, prou gran per tenir tot 
el que necessites per divertir-
te i formar-te, i alhora prou 

Marc Expòsit, estudiant de la Facultat de Ciències, valora el fet que 
els professors procurin que els alumnes s’ajudin entre ells.

■ TEXTOS I FOTOS  UDG

molt bona base. Va obtenir el 
Premi Extraordinari en acabar, 
i aquesta empenta l’ha portat a 
emprendre un projecte per 
desenvolupar un sensor de 
gluten per a pacients celíacs. 
Va aconseguir recaptar 
finançament per al projecte i 
presentar-lo a iGEM, una 
competició reconeguda arreu 
del món i organitzada pel 
prestigiós Massachusetts 
Institute of Technology (MIT), 
a Boston. Després d’una estada 
d’un any com a estudiant 
visitant al MIT, va obtenir una 
beca que li permetrà fer el 
doctorat als EUA. 
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petit perquè no et sentis 
perdut com passaria enmig 
d’una gran ciutat”. Destaca 
que el balanç entre la qualitat 
de la recerca de la UdG i la 
qualitat de vida a Girona és 
únic, i que això va fer dels seus 
anys a la UdG una època molt 
feliç, de molt creixement 
professional i personal. 

Professors accessibles 
Per a en Marc, tenir els 
professors tan accessibles ajuda 
a trencar la barrera professor-
alumne, i destaca que als 
estudiants els permet acostar-
se al món de la recerca i 
començar a pensar en el seu 
futur. Pot projectar-se en ells i 
pensar: “Jo també vull fer això, 
i és a les meves mans fer-ho”.  

Parla de la recerca com una 
eina per canviar el món i 
destaca els valors que 
transmeten els professors: 
“Procuren que els estudiants 
s’ajudin els uns als altres, que 
tinguin un impacte en la 

“VAIG PODER ESTUDIAR 
I TREBALLAR ALHORA”
A LA FACULTAT D’ECONÒMIQUES ES FOMENTA LA RELACIÓ PROFESSOR-ALUMNE

Jordi Marimont, estudiant 
de la Facultat de Ciències 
Econòmiques i 
Empresarials, és de Girona 

i fa el darrer curs del doble grau 
en ADE i Economia. Ara és a 
Brussel·les fent els dos Treballs 
Finals de Grau. Ell tenia clar 
que volia estudiar finances, com 
sempre havia vist fer al seu 
pare, una persona centrada en 
el món empresarial i dels 
números, però dubtava entre 
Administració i Direcció 
d’Empreses i Economia. Quan 
va veure que es feia el doble 
grau es va acabar de decidir.  

En Jordi es va plantejar anar 
a estudiar a Barcelona, però al 
final va valorar la proximitat 
que li oferia Girona. “A la 
Universitat de Girona vaig 
poder estudiar i treballar 
alhora”, diu en Jordi, que 
afegeix: “Vaig començar lent, 
però em vaig anar posant les 
piles. Soc molt organitzat, i es 
pot fer bé si ho portes tot 
pautat, es poden compaginar 
els horaris perquè hi ha classe 
de matí i classe de tarda”. 

Amb el seu equip, van 
quedar subcampions de 
Catalunya al I Campionat 
Interuniversitari BugaMAP 
(Business Game de MAPFRE), 
un joc de simulació 
empresarial. 

El curs passat va poder fer 
una estada curta a Budapest, 
on va tractar el tema del 
Conflict Management a la 
International Week, en una 
activitat becada per la 
universitat. 

Acabar estudis a Europa 
Actualment està acabant els 
estudis a la capital europea, per 
ampliar el seu coneixement i 
formar-se en relacions 
internacionals. Durant aquesta 
estada ha aprofitat per fer 
classes de conversa de castellà 
a la universitat de destinació a 
petició del professor de 
llengua, i s’ha fet membre de 
diferents clubs de finances i 
debat.  

En Jordi reconeix que fer un 
doble grau comporta més 
sacrifici, i que representa haver 
d’estudiar un any més, però 
considera que també t’obre les 
portes a un contingut i una 
visió més genèrics, i permet un 
coneixement més a fons del 
món estudiantil, ja que no 
només coincideixes amb els 
companys d’una titulació, sinó 
que abastes tot un conjunt 
més ampli. 

A la Universitat de Girona 
s’hi sent com a casa: “És un lloc 
del qual de seguida sents que en 
formes part”. Considera que es 
pot accedir molt fàcilment als 
professors, contràriament al 
que passa en altres universitats 
més grans, en què la relació 
professor-alumne no és tan 
directa. Li agrada l’esport, i ha 
aprofitat molt l’oferta del Servei 
d’Esports de la universitat. Ara 
corre maratons i tot.  

Vida estudiantil 
En Jordi ha estat participant ac-
tivament en diversos àmbits de 
la vida estudiantil: ha fet de dele-
gat de classe a primer i a l’últim 
curs, on ha ajudat a organitzar 
l’acte de Graduació, i ha format 
part del Consell d’Estudiants. 
Està orgullós d’haver aconseguit 
que la Facultat tiri endavant una 
proposta que ell va fer: ara la pri-
mera setmana de curs els profes-
sors fan una exposició a través 
de la qual presenten les optati-
ves per ajudar els estudiants a 
disposar de més informació per 
poder escollir.  

Jordi Marimont és estudiant de la Facultat de Ciències 
Econòmiques i Empresarials. 

societat més enllà de la recerca, 
un impacte humà”. Per a ell, 
això és el més important de 
l’experiència universitària. 
Aquesta visió de la UdG l’ha 
pogut traslladar als futurs 
estudiants quan ha participat 
en les Jornades de Portes 
Obertes explicant el seu cas. 
En Marc recomana el grau de 
Biotecnologia als estudiants 
que tenen curiositat per 
entendre com funcionen els 
organismes vius i amb ganes 
d’utilitzar el coneixement per 
innovar. Creu que és un dels 
graus amb més sortides 
professionals, tant en la 
indústria com en la recerca, i 
amb previsió de créixer en els 
propers anys. 

Fer el grau a la UdG li va 
permetre fer una estada al 
centre de recerca Lequia, on va 
veure com era el món de la 
investigació de primera mà. 
L’experiència li va donar un 
impuls decisiu per al seu futur. 
I és que el grau li ha donat una 

Ell valora la bona recerca que hi 
ha a Girona en el seu àmbit: 
Lequia, IdibGi, les start-ups del 
Parc Científic… Per això ara es 
vol formar en biologia sintètica 
a fora i espera poder tornar a la 
UdG i poder formar part 
d’algun grup de recerca. 

Darrerament dinamitza un 
grup d’estudiants perquè 
l’Associació de Biotecnòlegs de 
Catalunya (ASBTEC) sigui 
també present a Girona, 
promovent aquest camp i 
teixint xarxa perquè els 
estudiants de Biotecnologia 
tinguin contacte amb el món 
professional.
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“GIRONA ÉS UNA 
CIUTAT EXCEPCIONAL”
ESTUDIAR PSICOLOGIA AJUDA A TROBAR RESPOSTES 

Alba Artés estudia a 
la Facultat 
d’Educació i 
Psicologia. És de 

Terrassa, i va anar a estudiar a 
Barcelona, però no la va acabar 
de motivar. No li agradava la 
ciutat, el tren, el trànsit... 
Treballava a Camprodon i 
tenia moltes ganes de conèixer 
Girona, hi tenia amics i 
coneguts. Es va interessar 
primer per la ciutat, prou gran 
i prou petita alhora, abans que 
per la universitat. Fa quart 
curs de Psicologia, que és el 
que havia volgut estudiar des 
de tota la vida, tot i que 
inicialment havia fet 
batxillerat tecnològic, perquè 
li agradaven les matemàtiques 
i el dibuix tècnic. Va repetir 
curs i després es va passar al 
batxillerat social, encara que 
aquest itinerari no li oferia la 
possibilitat d’estudiar aquest 
grau. Va començar uns altres 
estudis de comerç i va fer les 
proves d’accés en la fase 
extraordinària que li van 
permetre entrar.  

Creu que la psicologia et 
permet saber el perquè de les 
coses, explica el 
comportament humà, les 
accions de les persones: 
“Sovint la gent és criticada pel 
que fa a la seva vida de 
manera individual i no es 
valora la seva història ni es 
pregunta què l’ha conduït a 

dar els problemes entorn 
d’aquest àmbit, s’estan co-
mençant a fer avenços molt 
interessants per la universi-
tat. Les persones que hi treba-
llen ho fan amb moltes ganes. 
El que fa falta és la implicació 
de tothom: PAS, PDI i estudi-
ants”. Aquest any s’ha dedicat 
a la igualtat, i a l’acte d’inau-
guració de curs l’Alba va ser 
l’encarregada de llegir el dis-
curs col·laboratiu de la comu-
nitat universitària sobre 
aquest àmbit.  

Troba que Girona “és una 
ciutat excepcional, amb un 
moviment jove molt 
interessant”. El caire de la 
UdG és familiar, aquesta és 
una de les potencialitats de la 
Universitat. La UdG acaba 
conformant la ciutat, amb els 
seus tres campus, és un dels 
avantatges que hi veu. També 
valora que es pugui accedir a 
tot arreu amb molta facilitat.  

Creu que pot aportar molt a 
la universitat, ella voldria 
treballar sobretot en termes 
de gènere. En concret, en la 
bona aplicació del protocol 
existent contra agressions 
masclistes. Vol ajudar a fer 
que la UdG es converteixi en 
un espai segur, i de divulgació, 
més enllà de l’aprenentatge 
que s’ofereix als graus. Anima 
a assistir a xerrades, a 
formacions, que hi hagi més 
participació activa.

fer allò. La psicologia és una 
bona manera de trobar 
respostes. El que més valora 
dels seus estudis és el 
professorat: “Hi ha molts 
professors i professores que 
són doctors, això em va sobtar 
bastant quan vaig entrar. És 
interessant que estiguin fent 
recerca i que expliquin els 
seus coneixements, que facin 
el traspàs cap als estudiants, 
perquè si no la nostra ciència 
moriria. N’he tingut de molt 
interessants”. Dels companys, 
valora especialment el seu 
nivell de professionalitat: 
“Des del primer moment, ens 
van fer creure que érem 
psicòlegs, que ens ho havíem 
de creure, i ens hi vam 
adequar”.  

Compromís amb la igualtat 
L’Alba és membre del Consell 
d’Estudiants, i pertany a la 
Comissió de Compromís Soci-
al de la UdG com a delegada 
estudiantil d’igualtat de gène-
re. “S’hi fa molta feina, hi ha 
un compromís real per abor-

L’Alba Artés, estudiant de la Facultat d’Eduació i Psicologia, valora 
que els professors facin recerca i que l’expliquin als estudiants.

“ESTUDIAR ET FA OBRIR 
 LA MENT, ET FA SENTIR ÚTIL”  
ELS ESTUDIS DE CIÈNCIES POLÍTIQUES GENEREN GANES D’APRENDRE I LLEGIR

L’Isaac Padrós estu-
dia Ciències Políti-
ques i es va decidir 
per la UdG per la 

proximitat a casa i per les reco-
manacions d’amics. A mesura 
que ha descobert i conegut els 
serveis de la UdG, i especial-
ment la Unitat de Compromís 
Social i les persones i projectes 
que hi ha al seu entorn, ha con-
firmat que la decisió ha estat 
més que encertada. 

Va escollir estudiar Ciències 
Polítiques i de l’Administració 
per conèixer millor l’adminis-
tració, i assolir una bona base 
per poder entendre i defensar 
millor la Convenció dels Drets 
de les Persones amb Discapaci-
tat de les Nacions Unides. La 
seva vida va fer un gir impor-
tant fa uns sis anys –va perdre 
la visió en un accident– i això li 
va fer replantejar objectius i 
prioritats a la vida. Ara està fent 
assignatures de segon curs. El 
seu ritme acadèmic és més lent 
perquè fa altres coses en pa-
ral·lel, però sobretot perquè no 
vol aprovar, el que vol és apren-
dre. Creu que pot ser cosa de 

de la UdG amb discapacitat i 
sense, persones conscienciades 
que volen sensibilitzar la socie-
tat envers la seva realitat. Està 
aportant la seva experiència vi-
vencial i acadèmica a la UdG, 
amb l’objectiu de generar més 
oportunitats per als futurs es-
tudiants universitaris amb una 
situació semblant a la seva. 

Accessibilitat i empatia 
“Jo simplement soc un dels 
molts companys que han pas-
sat per aquí abans que jo, i ells 
van sembrar el que jo ara estic 
recollint. I de ben segur que 
darrere meu en vindran més i 
millors que recolliran el que 
tots els que hi hem anat pas-
sant hi estem sembrant. Ja si-
guin consells per millorar l’ac-
cessibilitat, ja sigui aportar 
granets de sorra per generar 
empatia amb els companys, 
professors i personal d’admi-
nistració i serveis, ja sigui per 
posar sobre la taula les lluites 
diàries que tenim afegides, ja 
sigui posar les capacitats de 
les persones per davant de les 
limitacions”. 

Fa poc vam poder seguir-lo 
en una experiència singular, un 
repte excepcional per a una 
persona cega: va aconseguir 
completar la volta a l’illa de 
Menorca en un kaiac 
individual, acompanyat de Rai 
Puig. Aviat es podrà veure el 
documental que recull aquesta 
experiència.

l’edat, ja que és més gran que la 
majoria d’estudiants. 

Dels estudis en valora sobre-
tot el contingut, com d’interes-
sants li resulten gran part de les 
classes, la sort de poder escoltar 
en directe els diferents profes-
sors i, sobretot, sentir que els 
seus coneixements de mica en 
mica van creixent: “Sovint tinc 
la necessitat d’anar a classe i 
després, estimulat pel que 
m’han explicat, posar-me a lle-
gir. Les classes em generen ga-
nes de lectura”. 

Sense prejudicis 
Dels companys, valora que se li 
acostin sense vergonya ni pre-
judicis. Valora la companyonia 
i sobretot el canvi que es pro-
dueix a mesura que la situació 
es normalitza: “Noto com cada 
cop se’ls fa menys estrany tenir 
companys amb discapacitat a 
classe”. 

Considera que els estudi-
ants amb alguna discapacitat 
tenen la sort i l’oportunitat de 
poder aprendre i estudiar per 
voluntat, no per necessitat. En 
molts casos, la seva vida poc 

canviarà pel fet que tinguin o 
no un grau. Ara bé, en poden 
gaudir i el canvi es produeix 
durant el procés acadèmic: 
“Estudiar i aprendre t’obre la 
ment, et fa sentir útil, et fa 
pensar en coses que no et 

plantejaves abans, sobretot et 
genera la sensació d’enriqui-
ment personal”. 

L’Isaac presideix l’associa-
ció Multicapacitats, una entitat 
sense ànim de lucre formada 
per estudiants i exestudiants 

Isaac Padrós va perdre la visió fa sis anys, però això no li ha impedit 
estudiar i presidir l’associació Multicapacitats. UDG
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“CADA ANY HI HA MÉS 
I MILLORS PRÀCTIQUES”
EMPATIA I TRACTE HUMÀ MARQUEN EL GRAU D’INFERMERIA 

Clara Sapena, estudiant de 
la Facultat d’Infermeria, 
està fent tercer curs. 
Realment el que la va fer 

decidir estudiar a la UdG és el seu 
pla d’estudis, tot hi que també hi 
va influir el fet que era a prop de 
casa i hi podia anar en  transport 
públic. Valora molt positivament 
el funcionament de la seva 
facultat, tant les diferents 
metodologies com el fet de poder 
començar a fer pràctiques com a 
estudiant des del primer curs. Ja 
l’hi havien recomanat altres 
estudiants. Quan feia batxillerat 
també va assistir a la Jornada de 
Portes Obertes, i el fet de veure la 
facultat i poder conèixer totes les 
activitats que s’hi fan la va fer 
acabar de decidir. Troba que és un 
centre molt acollidor, que permet 
conèixer moltíssimes persones i 
on t’hi pots sentir molt a gust.  

Fa molts anys que deia que 
volia ser infermera. Creu que és 
una professió preciosa, en què 
“es treballa per a les persones i 
amb les persones”, però que la 
seva feina és poc visible. Una 
infermera té una funció molt 
important per al dia a dia de la 
persona que necessita 
assistència sanitària: “Valoro 
molt de la universitat el factor 
humà que ens han donat de la 
nostra feina. Personalment, 
abans de començar la carrera no 
hauria pensat que una persona 
tingui tants determinants en 
matèria salut i que nosaltres, 

amb una companya 
comentàvem: “Cada any són 
més i millors!”, i realment és 
així, cada any, amb més 
coneixement, són millors”.  

L’entorn de classe el troba 
molt agradable: “Tothom que 
vol ser professional de la 
infermeria ja té un component 
de personalitat i realment tots 
tenim un tracte molt humà 
entre nosaltres. Hi ha diferents 
grups d’amistats, però entre 
tots ens portem molt bé, hi ha 
un bon ambient de grup”.  

Creu que la UdG és una de les 
millors universitats per 
estudiar Infermeria. En altres 
llocs no fan classes tan 
dinàmiques com als seminaris 
de l’Aula d’Habilitats Clíniques, 
que és com una consulta d’un 
CAP, on es poden fer diferents 
role playings per practicar.  

Anima els nois a apuntar-
s’hi: “És una professió que està 
molt estigmatitzada, però es 
basa en la teva manera de ser i la 
teva empatia, i trobo molt 
positiu que si un noi té aquestes 
característiques s’animi a fer 
aquest grau, ja que és una feina 
molt bonica”. Creu que els 
futurs infermers poden 
ensenyar uns valors 
determinats. Qui  treballa amb 
persones hauria de tenir certes 
habilitats. Com a generació que 
posa tant d’èmfasi en la salut, 
està segura que poden aportar 
innovació i nous coneixements.

com a professionals, puguem 
mirar d’incidir-hi perquè la 
salut millori i la persona se senti 
millor”.   

Estudi amb casos “reals” 
Troba essencial que es faci 
servir la Metodologia ABP: “Ens 
plantegen un cas bastant “real” i 
a partir d’aquest cas plantegem 
uns objectius que hem de 
resoldre en  una setmana. Crec 
que és una molt bona manera de 
ser autònom en el teu 
aprenentatge i de poder 
motivar-te a trobar informació 
sobre temes d’interès”. També 
destaca l’ús dels laboratoris amb 
les TIP (tècniques i 
procediments), que permet  
aprendre les diferents tècniques 
que implica la feina d’infermera.  

Considera que les pràctiques 
són la millor part de la carrera: 
“És el moment que tenim els 
estudiants per poder aplicar 
tots aquells coneixements de 
classe en les persones reals, en 
contacte directe amb les 
persones, i ens permeten 
guanyar experiència. L’altre dia 

Clara Sapena està cursant tercer curs d’Infermeria  
a la Universitat de Girona. 

“ÉS FALS QUE ELS ESTUDIANTS 
D’ENGINYERIA SIGUIN FRIQUIS”
ELS DIVERSOS CAMPS DE L’ENGINYERIA OBREN MOLTES PORTES LABORALS

Laura Galera està cursant 
segon d’Enginyeria 
Informàtica i és de 
Banyoles. Té la UdG a 

prop de casa i considera que té 
facilitats de transport, amb 
descomptes en el bus públic. “Si 
optes per viure a la ciutat, és 
més fàcil accedir a trobar pis a 
Girona que no a Barcelona, on 
els preus són molt alts”. Li 
agrada el Campus de Montilivi, 
prou gran, amb un bon pàrquing 
i facultats molt grans –sobretot 
la Politècnica– i amb molts 
serveis: destaca la  biblioteca, 
que té aules d’estudi, i l’aulari 
comú, amb ordinadors i 
laboratoris per fer les 
pràctiques. Considera que els 
professors en general estan molt 
preparats en recerca (molts han 
estat en universitats importants 
de fora) i que també fan bé la 
docència. Valora positivament 
que hi hagi tants graus 
d’enginyeria per escollir: 
“Industrial, elèctrica, mecànica… 
i cada vegada es van afegint més 
carreres, com la de disseny i 
desenvolupament de videojocs, i 
d’altres”.  

i ser un bon programador, i 
només es veuen en aquest 
grau. Quan acabes fins i tot 
vols fer el màster, per 
aprendre big data, machine 
learning, IA, seguretat 
cibernètica… No et canses mai 
d’aprendre. El que estudies 
realment et serveix, t’acabes 
dedicant a allò que has 
estudiat”.  

Ànims a les noies 
“Sé que aquest any han entrat 
més noies, però a la meva 
classe ara només som dues. 
Em sap greu, i trobo a faltar 
poder tenir amigues a la 
carrera”. Anima les noies a 
interessar-se per aquest grau, 
perquè la majoria ni tan sols 
el consideren, no saben ni què 
és una enginyeria. Cal donar 
més visibilitat a les 
tecnologies. “Jo faig de 
mentora: l’únic que necessites 
és temps; si t’hi dediques no 
tindràs cap problema”. Valora 
que es pugui anar a la facultat 
de tardes, que els professors 
ofereixin tutories, que et 
coneguin, que hi puguis estar 
en contacte. Creu que no s’ha 
de tenir por de començar 
aquest grau, tot i que reconeix 
que hi ha feina, que s’ha de 
treballar. De vegades es diu 
que els d’enginyeria són 
friquis, que no tenen vida 
social, però la Laura vol 
deixar clar que això és 
totalment fals.

Admet que escollir un grau 
és complicat: “Quan fan 
segon de batxillerat la gent 
s’angoixen perquè veuen que 
arriba la selectivitat, que han 
de prendre les seves pròpies 
decisions. Escollir una 
carrera és delicat i complicat, 

perquè penses si et farà el pes 
de veritat. Tenen molta por 
del fracàs, de deixar-ho a 
mitges. És un moment tens, 
cal tenir en compte molts 
factors. No estan segurs del 
que els agrada”.  En canvi, ella 
quan feia 4t d’ESO ja tenia 

clar que volia fer enginyeria, 
com els seus dos germans. El 
gran va fer enginyeria 
industrial i mecànica, i l’altre 
va fer informàtica. “Vaig fer 
el batxillerat tecnològic i vaig 
treure la nota més alta de la 
meva promoció. Després de la 
Jornada de Portes Obertes 
vaig veure que havia de fer 
una carrera on pogués 
aprendre de debò. Vaig 
dubtar entre informàtica i 
enginyeria biomèdica, però 
un dels factors va ser el de les 
sortides laborals: si vols 
moure’t, amb enginyeria 
informàtica pots trobar feina 
arreu del món”. 

Diu que aquest grau la 
motiva, la porta a voler 
aprendre més i més: “Tot i 
que encara faig segon, veig 
que aquí aprens a programar 
de veritat. És cert que en 
molts cicles t’ensenyen 
llenguatge Java, però és a la 
carrera que hi veus un sentit, 
el perquè ho estàs fent. 
T’ensenyen una sèrie de 
conceptes, la manera 
d’utilitzar-los, com formar-te 

Laura Galera anima les noies a cursar carreres d’enginyeria  
i creu que no s’ha de tenir por d’aquest grau.



6  DIJOUS, 23 DE GENER DEL 2020
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“NO ETS UN NÚMERO D’EXPEDIENT MÉS”
LA UDG ÉS, LITERALMENT, UNA INSTITUCIÓ QUE T’ESCOLTA

Joan Ferrà és estudiant de 
la Facultat de Lletres. És 
de les Illes. Fa quart curs 
de Comunicació Cultural i 

està acabant el TFG. Va 
decidir-se per venir a la UdG 
sobretot per les 
característiques de Girona 
com a ciutat, que considera 
una ciutat completa i amb tots 
els serveis a l’abast. A més, 
amb una gran oferta de lleure i 
cultura, i amb unes 
dimensions humanes. Destaca 
que és fàcil arribar a qualsevol 
punt de la ciutat caminant.  

En Joan veu la UdG com una 
universitat de renom que 
conserva el tarannà proper: “Ni 
per al professorat ni per al 
personal administratiu no ets 
un número d’expedient més, ets 
en Joan, amb cara i ulls. Amb el 
temps, és d’agrair aquesta 
proximitat amb el tracte per 
sentir-te part implicada en el 
dia a dia de la institució”. 

Reivindicar les Humanitats  
Considera que la reivindicació 
dels estudis de Lletres i 
Humanitats és més vigent i 
necessària que mai en la 
nostra societat. “No podem 

obertes al públic general que 
exemplifiquen aquest retorn 
de centre de divulgació públic.  

Petita però completa 
En Joan anima els futurs 
estudiants a venir a la 
Universitat de Girona. És 
conscient que a l’hora de triar 
estudis universitaris tothom té 
dubtes, ell també en va tenir 
molts: “Al futur alumnat 
l’animaria dient que a la 
Universitat de Girona hi 
trobaran una universitat petita 
però molt completa. Una 
universitat on es pot trobar un 
tracte familiar i mantenir alts 
estàndards de qualitat i 
exigència”. Considera que la 
UdG és,  literalment, una 
institució que t’escolta. I 
gràcies al desenvolupament 
dels nous plans estratègics, ha 
pogut aportar moltes idees en 
els fòrums de debat i de 
propostes, que ara ja s’estan 
executant, com ara posar més 
endolls a les aules per 
connectar els portàtils i 
tauletes dels alumnes per 
prendre apunts, o tenir en 
compte a la cafeteria les 
intoleràncies alimentàries.

pensar el futur si no sabem 
d’on venim”, indica.  

Va descobrir que el grau en 
Comunicació Cultural et 
permet dotar-te de les eines 
necessàries per comprendre 
la societat contemporània. 
Valora les reflexions que el 
professorat li ha ensenyat a 
fer sobre el significat dels 
mitjans de comunicació, la 

seva ètica i la seva funció en el 
nostre món. 

El fet de tenir companys 
amb molts punts de vista 
diferents li ha permès crear un 
calidoscopi d’ideals i visions 
sobre molts temes. Ha 
treballat de becari de 
comunicació a la Facultat, 
cosa que li ha permès 
entendre la universitat des 

d’una altra òptica, sobretot pel 
que fa a la gestió dels 
processos interns. “M’ha 
permès entendre millor la 
universitat com a institució 
pública no només al servei de 
la docència o la recerca,  sinó 
al servei de tota la ciutadania, 
també en l’àmbit de les 
Humanitats, ja que ofereix un 
gran ventall d’activitats 

Joan Ferrà estudiant de Comunicació Cultural a la Facultat de Lletres.

“A LA UDG HI HA 
MOLT AMBIENT 
ASSOCIATIU”
L’APRENENTATGE BASAT EN 
PROBLEMES, INSÍGNIA DE MEDICINA

Núria Singh fa 4t de 
Medicina a la UdG. 
Quan feia batxillerat, 
la professora de 

biologia ja sabia que ella volia fer 
medicina i sempre li parlava 
molt bé de la UdG, ja que feien 
servir un mètode innovador, 
l’ABP (aprenentatge basat en 
problemes), i amb uns resultats 
excepcionals al MIR. A més, no 
li agradava la idea d’anar a viure 
a una ciutat gran com Barcelona, 
ja que es considera més “de 
poble”. Troba que la ciutat de 
Girona és molt acollidora i 
activa, amb molt bon ambient 
universitari, amb molta cultura. 
Ho va acabar de tenir clar quan 
va anar a la Jornada de Portes 
Obertes: Medicina a la UdG 
seria la seva primera opció en la 
preinscripció universitària. Des 
de ben petita volia ser pediatra. 
Li encanta el cos humà, li 
sembla fascinant estudiar-lo, 

Núria Singh estudia 4t de Medicina a la UdG i presideix  
l’Associació d’Estudiants de Ciències de la Salut. 

tots: sopars de Nadal, festa 
major de la UdG, graduacions. 
Ha trobat molt d’ambient 
d’associacionisme a la 
universitat. És la presidenta de 
l’AECS, l’Associació 
d’Estudiants de Ciències de 
Salut, que està present a tot 
Catalunya i Balears. Fan 
moltes activitats de promoció 
de la salut pública, salut sexual 
i reproductiva, de drets 
humans, cursos de RCP-DEA, 

entendre la seva complexitat i la 
seva intel·ligència per regular 
tots els mecanismes fisiològics. 
No és fins a 3r de Medicina que 
comencen les assignatures més 
intenses, i arriba el moment que 
tot estudiant de Medicina està 
desitjant: les pràctiques als 
centres d’atenció primària, a 
l’Hospital Josep Trueta i a 
l’Hospital Santa Caterina. “Hi ha 
pràctiques, com a cardiologia, 
que estan molt ben 
organitzades, en les quals et 
sents com un integrant més de 
l’equip”.  

Pràctiques on vas néixer 
“És molt emotiu entrar 20 anys 
després al mateix hospital on 
vas néixer per poder aportar el 
teu granet de sorra”. Ara fa de 
becària al grup de recerca 
NEOMA de la UdG, al 
laboratori d’anatomia, una 
gran experiència que li permet 

aprendre tècniques de 
plastinació i dissecció a càrrec 
de bons professors. Valora 
molt poder treballar en grups 
reduïts d’unes 10 persones, 
tutoritzats i guiats pels 
mateixos estudiants. Tenen 
molt bona relació entre els 
companys, docents, 
investigadors i el personal 
d’administració. Durant tot 
l’any s’organitzen moltes 
activitats que els reuneixen a 

formació nacional i 
internacional, entre d’altres. 
Aquest estiu va anar a Taiwan a 
formar-se en Educació Mèdica 
i Advocació en l’assemblea 
general de la seva federació 
internacional, on va trobar 
estudiants de Medicina de tot 
el món i va aprendre com 
funcionaven els sistemes 
d’educació mèdica d’arreu. 
També organitzen intercanvis 
clínics internacionals amb més 
de 80 països. Aquest estiu 
envien 35 estudiants arreu del 
món, i ella mateixa està ben 
emocionada amb la rotació 
quirúrgica que farà a Reykjavík 
(Islàndia).  

Adeu a les classes magistrals 
Diu que ara no se sentiria 
capaç de tornar al mètode 
tradicional de classes 
magistrals. A l’ABP el centre 
de l’activitat són els 
estudiants. Es deixen les 
assignatures i s’integren els 
continguts en mòduls. Espera 
haver pogut contribuir en els 
processos de millora del 
Campus Centre i, quan acabi, 
aspira a deixar la Facultat de 
Medicina millor que quan hi va 
entrar: “Encara de vegades 
torno al meu institut a fer 
xerrades per parlar als 
estudiants de com estic vivint 
aquests anys, i sempre els dic 
el mateix: no canviaria la UdG 
per res”. 



  7DIJOUS, 23 DE GENER DEL 2020  

“RECOMANO MOLT  
FER UN ERASMUS”
ESTUDIAR TURISME PERMET CONÈIXER GENT DE FORA

Laia Aguilar, estudiant 
de la Facultat de 
Turisme, ha aconseguit 
grans fites esportives: 

ha sigut campiona de Catalunya 
i d’Espanya i ha arribat a ser 
campiona del món de curses de 
muntanya. Va poder accedir al 
programa d’esportistes d’alt 
nivell quan ja feia un temps que 
havia començat a estudiar a la 
UdG. Ara està fent el Treball 
Final de Carrera, que se centra 
en la creació d’un segell de 
qualitat en curses de muntanya 
que tinguin impacte turístic. 
Consisteix en fer una anàlisi del 
sector per poder crear 
indicadors que determinin 
quines activitats poden ajudar a 
la promoció del turisme de 
qualitat.  

Diversitat d’assignatures 
Es va decidir a fer el grau en 
Turisme perquè li agradaven 
els idiomes i li interessava la 
diversitat d’assignatures, s’hi 
toquen molts àmbits. Es volia 
encarar cap al turisme 
esportiu, per així poder 

Laia Aguilar, estudiant de Turisme i gran esportista, fa el treball 
final de carrera sobre l’impacte turístic de les curses de muntanya.

combinar la seva afició amb la 
seva futura professió. Està 
interessada en la possibilitat 
de muntar esdeveniments que 
tinguin a veure amb la pràctica 
esportiva.  

El Job Fòrum que va 
organitzar la seva Facultat, 
una trobada d’estudiants i 
graduats amb una colla 
d’empreses i entitats del sector 
turístic, li va possibilitar 
entrar en contacte amb Bifree, 
una empresa de Blanes que 
organitza curses de muntanya 
per etapes al Pirineu i a la 
Costa Brava. Aquest estiu ha 
pogut treballar-hi per ajudar a 
oferir logística d’allotjament 
durant les curses.  

La Laia va voler estudiar a 
Girona perquè ve de 
Folgueroles. Ella diu que és de 
poble i que no li cridava 
l’atenció Barcelona, sinó que 
va valorar les dimensions de la 
ciutat de Girona, on tot és més 
pròxim i accessible. També va 
tenir en compte que el grau de 
Turisme a la UdG és públic. Va 
marxar d’Erasmus a Eslovènia 

“AQUÍ LA GENT ÉS MOLT OBERTA”
L’ERAM OFEREIX ESTUDIS EN MULTIMÈDIA I ARTS ESCÈNIQUES

Carla Sacristan, 
estudiant de l’ERAM, 
és de Sabadell i ara fa 
tercer d’Arts 

Escèniques. Sempre li ha 
agradat el món de l’escena, tot 
i que no tenia pensat estudiar 
un grau d’això perquè no sabia 
que existia aquesta 
possibilitat. No va conèixer 
l’ERAM fins que no va arribar 
al Saló de l’Ensenyament. 
Havia fet el batxillerat 
científic perquè volia ser 
biòloga marina, però, d’altra 
banda, també l’apassionaven 
les arts escèniques i somiava 
ser actriu. Al final es va adonar 
que el que realment li 
agradava era actuar, encara 
que tingués vergonya. Només 
coneixia l’Institut del Teatre, 
però es va informar sobre 
l’ERAM i va anar a la Jornada 
de Portes Obertes, on van fer 
unes mostres teatrals. Es va 
decidir quan va veure que 
s’oferien moltes branques 
d’ensenyament al llarg dels 
seus estudis: a primer curs, 
teatre de text; a segon, 
musical; a tercer, càmera, i a 
quart, producció, direcció i 
dramatúrgia. Valora molt el 

que no només m’agrada molt 
interpretar, sinó que també 
m’agrada molt escriure i 
dirigir”. Li agradaria provar 
moltes coses. Considera que, 
tot i que s’hi esforça, no és un 
esforç obligat perquè està 
fent el que li agrada realment, 
busca el seu estil de vida: 
“Quan arribes a la universitat 
ja estàs fent el que a tu 
t’agrada, no t’estan obligant a 
fer el que no vols. De vegades 
trobo a faltar la família, però 
val la pena, perquè sé que la 
família està al meu costat”.  

Endavant sense vergonya 
Fa una recomanació: “Si vols 
alguna cosa, fes-la, sense que 
t’importi res, sense pensar 
què passarà després. Cal 
centrar-se en el present, en el 
que t’agradaria arribar a ser. 
Jo crec que estic a un pas més 
d’arribar al que vull ser. 
M’agradaria obrir-me pas en 
aquest món i crec que a poc a 
poc ho estic fent. M’estic 
coneixent molt a mi mateixa, i 
cada any que passa augmenta 
aquest coneixement. La 
vergonya que tenia al principi 
ha desaparegut”. 

fet que els seus estudis 
permeten conèixer molta gent, 
amb les diferents disciplines 
de cadascú, i que tothom 
aporta el seu granet de sorra 
per aconseguir fer arribar a 
bon port els diferents 

projectes que porten a terme 
al llarg dels estudis. Li 
permeten fer molts amics 
universitaris: “Hi ha diferents 
personalitats. Aprens a 
treballar en equip, en parella, 
individualment, amb diferents 

rols: dramatúrgia, direcció, 
espais sonors, espai 
escenogràfic, maquillatge…  
La Carla viu en un pis 
d’estudiants, i ho recomana 
per als estudiants que vinguin 
de fora de Girona: “A aquesta 
edat és un bon moment per 
viure amb companys, sense 
necessitar l’ajuda dels teus 
pares. És una manera de sortir 
de la rutina. Marxar de casa fa 
madurar molt, i fa que 
aprenguis a buscar-te la vida 
tu sol. Animo molt la gent que 
vingui de fora a estar en un 
pis, l’ajudarà a conèixer molta 
gent”.  

El “bon rotllo” 
Explica que a l’ERAM la gent 
és molt oberta i que hi ha molt 
bon rotllo entre tots els 
estudiants. 

Ella creu que aporta 
espontaneïtat i tendresa. És 
una persona molt dolça, li 
agrada treballar en equip i 
fer-ho bé, i també li agrada 
poder escoltar cadascú i 
després decidir què fer. “Tinc 
moltes ganes de continuar. 
Estic a tercer i cada cop 
m’agrada més. He descobert 

Carla Sacristan va entrar a l’ERAM pel cuquet del teatre, però hi  
ha descobert que també li agrada escriure i dirigir. 

i ho recomana moltíssim per 
l’experiència personal que 
suposa, perquè ajuda a valorar 
moltes coses, i perquè va bé en 
l’aprenentatge d’idiomes. Creu 
que això és especialment 
important per als estudiants 
de Turisme, perquè els cal 
tenir fluïdesa per expressar-se 
en altres llengües. 

Estudiants internacionals  
L’experiència de fer un 
Erasmus li va permetre 
conèixer una colla de gent 
d’Europa amb qui encara 
continua tenint relació. 
També ha tingut l’oportunitat 
de trobar-se estudiants 
internacionals al seu centre, 
que hi han arribat a partir de 
tercer curs, i hi ha pogut fer 
amics. La Laia valora 
moltíssim l’entorn de la 
Facultat i l’edifici, que promou 
el contacte directe entre 
professors i estudiants. “Quan 
vaig venir a la Jornada de 
Portes Obertes i vaig veure 
l’espai, em va encantar”, 
confessa.




